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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 20/2016. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. november 
29-én 17.00 órakor megtartott közmeghallgatásról. 
 
ÜLÉS HELYE: Badacsonytördemic, Faluház nagyterme 
 
JELEN VANNAK:  
  Kövesdi Anett képviselő 
  Szabó Imre képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 
 
TÁVOLMARADÁSÁT BEJELENTETTE: 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
  Lutár Mária jegyző 
 
Lakosság részéről jelen van 32 fő. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Szeretettel köszöntök mindenkit, az éves közmeghallgatáson. 
Legutóbb 2015. november 25-én adott tájékoztatást Vollmuth Péter polgármester úr a község 
lakosságának a képviselő-testület munkájáról, a község gazdálkodásáról, a megvalósult és 
tervezett beruházásokról. Kérem, emlékezzünk rá. 
A Képviselő-testület 2016. évben összesen 20 alkalommal került összehívásra munkaterv 
szerinti és rendkívüli ülés keretében, 179 esetben hozott határozatot, illetőleg 6 rendeletet 
alkotott. A testület határozatképessége minden alkalommal megvolt. Az Önkormányzat 
számára 2016. évben elsődleges cél az intézményrendszer és az önkormányzat 
működőképességének megőrzése volt. A szociális szolgáltatásokat a Tapolca Környéki 
Önkormányzati Társulás által fenntartott Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és 
Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat útján biztosítjuk. Jól bevált formának tartjuk, így továbbra is e 
Szolgálattal kívánjuk elláttatni a családsegítési és gyermekjóléti feladatokat. A község 2 fő 
óvónőt, 1 dajkát, 1 fő könyvtáros, programszervezőt, és 2 fő fizikai munkást (hivatalsegéd, 
karbantartó) foglalkoztat. 2016. éven 2 alkalommal pályáztunk hosszabb időtartamú 
közfoglalkoztatás támogatására. Ennek köszönhetően mindösszesen 12 főnek tudtunk munkát 
biztosítani. Az önkormányzat gazdálkodása: A Képviselő-testület 2016 évi költségvetését 
113.240.000 Ft bevételi és kiadás előirányzattal hagyta jóvá. A költségvetésben előirányzott 
összeget településüzemeltetési, egészségügyi alapellátási feladatokra, az óvodai ellátásra, 
szociális, gyermekjóléti szolgáltatásokra és ellátásokra, önkormányzati igazgatási és 
közművelődési feladatokra terveztünk.  
Beruházás célú kiadást az előző évről áthúzódó óvoda felújításra terveztünk, melyre pályázati 
forrást nyert az önkormányzat 20.120.000 Ft összegben, melyhez 1.059.000 Ft saját forrást 
biztosított. A felújítás során elkészült az épület külső hőszigetelése, a vizesblokk, 
irodahelyiség, öltöző, tornaszoba felújítása. Az udvarra játszótéri játékokat is vásároltunk, 
elmondhatjuk, hogy a falu legkisebb lakói méltó körülmények között tölthetik óvodás éveiket.  
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Terveztük a Debreczenyi Gyula utcai árok burkolásának befejezését, melynek 
anyagköltségére a költségvetésben forrást biztosítottunk, a munkát a közmunka program 
keretében foglalkoztatott szakemberrel terveztük megvalósítani. A közmunka program 
keretében szakembert nem tudtunk foglalkoztatni, így az árok burkolás befejezése a 
következő évben valósulhat meg. A Képviselő-testület a falu ifjúsága részére a régi iskola 
(volt varroda) épületének egy részét biztosította konditerem céljára. A szükséges felújítási 
munkákat (villanyszerelés, víz- és fűtésrendszer felülvizsgálata) elkészítettük 975.104 Ft 
fizettünk ki erre a célra. A festést a fiatalok vállalták az anyagköltségre 190 e Ft-ot 
biztosítottunk. Az év során pályázatot nyújtott be az önkormányzat, a Szent István utca járda 
építésére, melyen 5.346 ezer Ft támogatást nyertünk, melyhez 943 ezer Ft saját forrást kell 
biztosítani. A pályázati támogatás elszámolásának határideje 2017. december 31.  
Ismételten lehetőség nyílt az adósságkonszolidációban nem részesült településeknek pályázni, 
Badacsonytördemic a lakosságszám alapján 10 millió forint összegre nyújthatott be 
támogatási igényt. Célként a Kisfaludy utca burkolatának javítását és az Iskola utcai árok 
rendbetételét jelöltük meg. A támogatást az önkormányzat elnyerte, a kivitelező kiválasztására 
az árajánlatok bekérése folyamatban van. Pályázatot nyújtottunk be szabadtéri sporteszközök 
elhelyezésére, melyhez saját forrást nem kellett biztosítani. Az eszközök elhelyezésére a régi 
iskola udvarát jelölte meg a képviselő-testület. A pályázatok elbírálása még nem történt meg. 
Az önkormányzat 100 %-os tulajdonában lévő Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 
üzemeltetésében működik a Badacsonylábdihegyi Ökoturisztikai Látogatóközpont és a strand. 
A pályázati pénzből felépült látogató központra az önkormányzat 3 éves fenntartási 
kötelezettséget vállalt foglalkoztatási, bevételi, látogatószám megkötésekkel. E megkötések 
miatt egyelőre a Kft nem tudja megtermelni a működési költségeit, önkormányzati támogatás 
szükséges a vállalt kötelezettségek teljesítéséhez. 2016 évben a Kft-nek 13.940.000 Ft 
működési támogatást nyújtott az önkormányzat. Megjegyezendő, hogy 7 fő részére nyújt 
egész éves foglalkoztatást a látogatóközpont és a strand, ami a helyi munkalehetőségeket 
figyelembe véve nem elhanyagolható szempont. 
Az önkormányzat gazdálkodása kiegyensúlyozott volt, fizetési kötelezettségeinket határidőre 
teljesíteni tudtuk. A legszükségesebb karbantartási, felújítási munkákat elvégeztettük, a 
Faluház tisztasági meszelése, és a parketta lakkozása a következő évben valósulhat meg. 
A közterületek rendben tartását a közfoglalkoztatási program keretében foglalkoztatott 
dolgozókkal oldottuk meg. Úgy ítélem meg, hogy a falu az év minden időszakában rendezett 
volt, minden tőlük elvárhatót megtettek ezért.  
Az Önkormányzat pénztár- és bankszámláinak egyenlege 2016. november 22. napjával 
bezárólag 70.341.133 Ft volt, az összeg tartalmazza a Szent István utcai járda építésére kapott 
pályázati pénzt, 5.346 ezer forintot. Helyi adók: A Képviselő-testület építményadót, telekadót, 
magányszemély kommunális adóját, idegenforgalmi adót és helyi iparűzési adót vezetett be. 
Az adó mértéke Építményadó: 660 Ft/m2, Telekadó: 100 Ft/m2, telkenként maximum 12.000 
Ft. Magányszemély kommunális adója: 12.000 Ft, idegenforgalmi adó: 250 Ft/vendégéjszaka, 
helyi iparűzési adó az adóalap 2 %-a. A képviselő-testület nem döntött a helyi adó 
mértékemeléséről, 2017 évben is ezekkel az adótételekkel lesznek érvényben. 
Az adóhátralékok behajtása érdekében továbbra is alkalmazzuk munkabér, nyugdíj, 
bankszámla letiltását, a gépjárművek forgalomból történő kivonását. 
Rendezvények: 
 
A községben hagyományosnak számító rendezvényeket ez évben is sikeresen megszerveztük, 
melyben a Badacsonytördemic Községért Alapítvány, jelentős szerepet vállalt. 
A szilárd hulladékok heti gyűjtését az NHSZ Csobánc Kft. végzi. 2016 márciusától a település 
állandó lakosok által lakott részén házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés vezetett be a 
szolgáltató. A Badacsonylábdi ingatlantulajdonosok továbbra is a hivatal mellett elhelyezett 
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szelektív gyűjtőkben helyezhetik el a műanyag, papír és üveg hulladékot. A külterületi 
ingatlantulajdonosok a gázcsere telepen illetve a Rodostó utcában elhelyezett 2 konténerben 
helyezhetik el a háztartásban összegyűlt hulladékot.  
A szolgáltató évente egy alkalommal szállítja el a háztartásokban összegyűlt nagy darabos és 
elektronikus hulladékot. Szeptembertől havi egy alkalommal konténeres gyűjtéssel szállítja el 
a zöld- illetve lomb hulladékot. 
A nyári hónapokban a hazautazó ingatlantulajdonosok zsákszámra hagyják maguk után a 
háztartási hulladékot, illetve teszik a konténerbe a nagydarabos hulladékot. Ez az 
önkormányzat alkalmazásában lévő közmunkások gyűjtik össze és az önkormányzat 
szállíttatja el. Ezzel a problémával a szomszédos települések is szembesülnek, sajnos 
megoldást ez ideig nem találtunk. A megoldáshoz az ingatlantulajdonosok szemléletváltására 
is szükség lenne. A közterületek, önkormányzati területek rendben tartásáról az 
Önkormányzat gondoskodik, a magántulajdonban lévő ingatlantulajdonok esetében 
önkormányzati rendelet értelmében a tulajdonos köteles a háza, telke, külterületi ingatlana 
előtti területet gondozni. E feladat ellátásában továbbra is segítjük az idős, tehetetlen, beteg 
lakosokat, tulajdonosokat. Ezúton is kérem az ingatlantulajdonosokat, hogy ingatlanuk előtti 
terület gondozására a jövőben nagyobb figyelmet fordítsanak, mindannyiunk érdeke, hogy a 
község rendezett képet mutasson. Ezúton kérek továbbá mindenkit arra, hogy téli síkosság 
esetén a járdák síkosság mentesítéséről gondoskodjon. Kérem, hogy az Önkormányzat 2016. 
évi működéséről szóló beszámolót megtárgyalni és elfogadni szíveskedjenek. Ha van 
valakinek kérdése vagy hozzáfűzni valója kérem, tegye meg. Várjuk a kérdéseket! Tessék. 
  
PAPP JENŐNÉ lakó: Tisztelt Képviselő-testület, tisztelt jelen lévők! Szeretném megköszönni, 
hogy a faluban a buszmegállóban tető került a várakozók feje fölé, sőt a faborítású padon 
kényelmes az ülés is. Engedjék meg, hogy szerintem felhívjam a figyelmét sokaknak nem lesz 
új dolog, amit elmondok, mivel ezeket már többször hangoztattam, de sem meghallgatásra, 
sem megvalósításra nem kerültek a felvetett dolgok. Ilyenek: A Polgármesteri Hivatal előtti 
zászlók állapotára nem találok jelzőket. Szeretném látni, hogy az uniós zászlórúdon szépen 
lengeti a szél az ország, az Európai Unió és a település lobogóját. A településjelzés alatti 
„Magyar Falu”feliratot miért fontos kiírni? Úgy tudom, hogy Magyarországon vagyunk, és 
nem határszél a település, hogy innen már Magyarországon vagyunk. A badacsonylábdihegyi 
buszmegállóban a felirat „Badacsonylábdi”. Lehet, hogy beszélgetés közben Lábdiról 
beszélünk, de hivatalosan Badacsonylábdihegy. E helységnév egyetlen betűvel hosszabb a 
„Badacsonytördemic”-nél. Ez 17 betű, az előbbi 18 betű. Ki fogadta el ezt a feliratot? Kérem 
szépen, szíveskedjenek korrigálni. A faluújság ugyan kéthavonta jelenik meg, de még így is 
jó. Szerintem meg kellene jelentetni benne, hogy milyen ügyben milyen határozatot hozott, 
hogy sok a képviselő-testület. Az eseményekről csak késve, vagy egyáltalán nincs sokszor 
tudomásunk sem. A hirdető táblákon megjelenő tudósítás kevés! A nyugdíjasokkal 
kapcsolatban jó néhányé éve minden karácsony előtt kaptunk 3000 Ft-ot fejenként. Jó magyar 
ember módjára az előző testület megvétózta olyan indoklással, hogy sok öreg csak hivatalosan 
van bejelentve ide, de nem itt lakik. Ilyen indokkal senki sem kap semmit. Azt hiszem, hogy 
minden ingatlan után adóznak. Az állandó lakosok kommunális adót, a nyaraló 
tulajdonosoknak is van adó. A kommunális adó évi 12.000 Ft, amit mi is fizetünk. Ebből nem 
tudnak kigazdálkodni fejenként 3.000 Ft-ot? Nem akarásnak nyögés a vége. A  települési 
egészségügyi ellátása nagyon döcögős. Annak idején Dr.Simek Ágnes heti 20 órát rendelt, 
jövedelem kiegészítésként a Polgármesteri Hivataltól kapott még támogatást. Az új orvosunk 
kezdte heti 15 órával, majd levitte 6 órára. Legutóbb a képviselő-testület hozzájárulásával heti 
5 órára. Az asszisztens sokszor dolgozik a háziorvos helyett is, avagy helyettesítés (B.tomaj, 
Szigliget) van a rendelési idő alatt. Most ha nem titkos, mennyivel járul hozzá a Polgármesteri 
Hivatal az egészségügy zavartalan működéséhez? Jó lenne megtudni. Szeretném, ha az itt 
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felvetett problémákra a Képviselő-testület minél hamarabb találna megoldást. Köszönöm 
szépen!  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Havi 50.000 Ft-tal járul hozzá az önkormányzat az orvosi 
ellátás zavartalan működéséhez. Ha a zászlók olyan helyzetbe kerülnek pl: egy vihar után 
megrongálódnak lecseréljük. 
 A Lábdihegy felirat valóban egy visszatérő téma, igyekezni fogunk orvosolni ezt a dolgot. Az 
újság ilyen terjedelemben tud megjelenni, mert a költségvetése ennyit enged meg. Ha valahol 
találunk hozzárendelhető pénzt, akkor nagyobb terjedelemben is meg tud jelenni. Van 
szerkesztő bizottsága, akik szerkesztik a benne megjelenő híreket, eseményeket. A szociális 
juttatásokkal kapcsolatosan most van egy új javaslat beterjesztve, ezt kidolgozzuk és 
valószínűleg a nyugdíjasoknak is tudunk adni karácsonykor juttatást. Remélem megfelelt a 
válasz.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szeretném annyival kiegészíteni az elhangzottakat, hogy 
a településnek nincsen újsága, hanem a Fürdő Egyesület ad ki egy újságot. Legutóbb az 
egyesület vezetőjével illetve két taggal ült le a képviselő-testület beszélni. Ott megbeszéltük, 
hogy ez az újság nem település újság, hanem ez az egyesületé. Tehát nekünk, mint képviselő-
testületnek nincsen közünk az újság szerkesztéséhez semmilyen formában. Felvállalták azt, 
hogy a testületi ülések az anyagát hajlandóak megjelentetni. Éppen a mai testületi ülés után 
egyeztettem a jegyzőasszonnyal, azzal kapcsolatosan, hogy tervezzük egy települési újság 
megjelenését. Megnézzük a költségvetést ebből a szempontból, ami kizárólag a település 
újsága nem tartozik egyetlen egyesülethez sem. Ne csak az Interneten lehessen elérni az 
információkat, hanem akinek nincsen Internet hozzáférése, az is olvashassa. A 
hirdetőtáblákkal kapcsolatosan az előző testületi ülésen beszéltük, hogy a hirdető táblák egy 
részét is áthelyezzük, hogy ne csak itt az önkormányzat udvarán lehessen olvasni, hanem az 
orvosi rendelőnél is például. Beszéltünk arról, hogy az itt levő hirdetőtáblát is áttesszük a 
gyógyszertár épülete mellé, mivel a gyógyszertárba is többen mennek. A nyugdíjasokkal 
kapcsolatosan is elmondhatom, hogy ma döntést hoztunk, megszakítottuk az eddigi 
hagyományt vagy visszatértünk egy régi hagyományhoz, de nem szeretnénk elárulni 
meglepetéseket. Maradjunk ennyiben. Karácsony lesz, és szeretnénk, ha pozitívan lepődnének 
meg. 
 
SOMLYÓ TIBOR: A Debreczenyi Gyula utca 18. szám alatt lakom. Én két kéréssel és két 
javaslattal fordulok a képviselő-testület felé. Köszöntöm a képviselő-testület tagjait és a falu 
megjelent lakosait. Egy vázlatot kellett, hogy magam elé vegyek, hogy lényeges dolgot ne 
hagyjak ki. A Debreczenyi Gyula utca 20. szám alatt levő ingatlannak a sarkán van egy 
közvilágítási lámpa, ami nem rendesen működik. Az utcában összesen két lámpa van, 50 %-os 
jelenleg az utca a megvilágítása. A vasútállomásra, buszpályaudvarra, akik mennek, ezen az 
utcán tudják megközelíteni, másrészt az iskolások is a buszhoz azon a részen közlekednek. 
Aztán van egy kátyú a hídon, ami az árok fölött ível, most még csak akkora, mint a tenyerem, 
de a tél végére, ha nem orvosoljuk, akkor lesz, mint egy székalja, botlásveszély áll fenn. 
Emellett még önző szempontként ott van a vagyonvédelmi szempont is. Az én házam, a 
szomszéd kertje van ott megvilágítva, így kevésbé kedvez rossz szándékú embereknek. 
Odaadtam néhány fotót a vízelvezető árkok kérdésével kapcsolatosan. Ahogy az aszfaltos 
úton lemegyünk az 51 hrsz-ú telekhez, azaz árok feltöltődött. Az évek során felrakódott 
hordalékkal, azaz árok már vizet nem vezet el. A három fotón lehet látni, hogy amikor 
felhőszakadás van akkor nemcsak az árok telik fel vízzel, hanem az egész buszforduló 
háromnegyede, ami több szempontból nem kívánatos. Itt a 35, 36, 50 és 51-es hrsz-ú 
ingatlanok és a vasút előtti buszforduló közötti árokról van egész pontosan szó. Az árok 
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jellemzői: a hossza kb. 100 méter, amit rendbe kellene tenni. A liget melletti árok részről nem 
beszélek, mert szerintem azt is ki kellene takaríttatni. Az árok a mélysége jelenleg 15-40 cm 
között változik. Köszönöm, hogy alpolgármester úr intézkedésére a Boros Juditféle bejárótól a 
vasúti kerítésig illetve az ott levő átjáróig az ki lett tisztítva, az már majdnem teljesen jó. 
Viszont mögötte akadály van a víznek, illetve az alattunk levő ároknál sem biztosított a víz 
elfolyása. A Debreczeny Gyula utca 16. sz. háznál a felújítás során a kivitelező vétett egy 
hibát és emiatt az előttünk levő árkot meg kellett mélyíteni nem az önkormányzat pénzén. 
Ezzel nem foglalkozom most, ezt a hibát majd mi valahogyan orvosoljuk. De az alsó melynek 
a község vízelvezetését kell biztosítsa, annak a rendbetételét kérem. A két áteresz alatti résszel 
nem kell foglalkozni, azt mi valahogyan megoldjuk. Másik javaslat. A ligetben volt valamikor 
egy 48-as emlékműnek nevezett emlékmű. Ezt 2013-ban áthelyezték a Badacsonylábdihegyi 
strand elé, erre került Herczeg Ferenc mellszobra. Mellékesen megjegyzem, hogy tetszik, 
tehát azaz oszlop tökéletesen alkalmas a Herczeg Ferenc szobor talapzatának és nincs is ezzel 
semmi bajom. Viszont most van egy nagy üresség. Korábban volt ott egy szép kis oszlop, 
rajta egy kis márványtáblával. Ott voltak koszorúzások, volt két zászlótartó rúd, volt két 
virágtartó egy bazaltból kiépített járda. A talapzat környéke kikövezve. Szép volt, kulturált 
volt. Hát ott most nincs semmi. Van két árva zászlótartó rúd, zászlót évek óta nem látott, a 
járdát benőtte a gaz, és hát hiányzik az oszlop. A virágtartókban szintén gyomok nőnek. Ez 
nyilván csak javaslat lehet a részemről, mivel közel lakom és látom a faluba érkezőket, a 
turistákat, kék túrásokat, busszal, vonattal érkezőket vagy innen indulókat. Látom rajtuk, hogy 
tetszik nekik a liget, mivel gondozott. Szépen nyírják a közmunkások, le a kalappal. Rendbe 
tartják, de üres. Felső részén van egy játszótér, alul meg semmi. Ennek a kis objektumnak a 
pótlását javasolom, néhány pad kihelyezését javasolom, hogy az tényleg szép kulturált és 
rendezett legyen. Vonzza ez is az embereket, ahogy belépnek a faluba, mivel ezzel 
találkoznak. A másik pedig az információs tábla. Maga a vasszerkezet jó, a tető szerintem jó 
csak le kellene festeni, de maga az információs tábla rettenetesen elhasználódott. A fotón 
látszik, hogy milyen állapotban van. Az információs táblán az utcanevek egyáltalán nem 
látszódnak, az idő megviselte. Mindenképpen azt javasolom, hogy ennek a felújításával az 
önkormányzat mindenképpen foglalkozzon. Sajnos a többi információs tábla is hasonló 
állapotban leledzik, ami nem jó. Amikor látom az érkező idegeneket, hogy odamennek az 
információs táblához, mert szeretnének eligazodni, hogy merre menjenek a faluban. Egy 
darabig nézik-nézik aztán odébb állnak. Általában hozzám szoktak jönni, hogyha ott vagyok 
és kérdezgetik, hogy mi merre van. Egy kicsit kellemetlen ez a kép, amikor belépnek a faluba, 
hogy ez fogadja őket. El is avult, mert olyan dolgok, mint a présmúzeum, olyan, mint a 
látogatóközpont, fontos lenne. Nincs rajta, nem tartalmazza, hiszen amikor elkészült ezek még 
nem voltak. És a két kérdés, mind a kettő rövid lesz. Az utóbbi időben, a médiában 
találkoztam a kút kérdésével, kutak meg bevallás meg akármi. Nem tudom, hogy ennek mi az 
indítéka. Lehet, hogy a szolgáltató bevétele alacsony és e miatt van ezzel gond, vagy a 
kormányzat úgy gondolja, hogy kellene még egy adó és azért kell tudni a kútról. Mi az 
elvárás, mi a teendő, mi a helyes magatartás? Nálunk van egy kút, a DRV-nek hivatalosan 
bejelentettem, hogy nem kérek locsolási kedvezményt. Ásott kút talajvizet lehet vele felfogni, 
60 éve épült. Ha abban az időben engedély köteles volt biztos, hogy megszerezték az 
engedélyt a szüleim, mert édesapám nagyon szabálytisztelő ember volt. De én ennek nyomát 
nem találtam. Hogy ne kelljen félni esetleges bírságtól mi a teendő? Szeretném még 
megkérdezni, hogy 50 év feletti gyümölcsfáim vannak, sajnos kénytelen vagyok kivágni őket. 
Szeretném megtudni, hogy hivatalosan hogy tehetem ezt meg mivel Nemzeti Park területén 
vagyunk? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A kutakat be kell jelenteni majd az önkormányzatnál, egyelőre még 
pontosan nem tudjuk az eljárás menetét. Aki jelezte nekünk, hogy telkén kút van, annak nevét, 
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telefonszámát, elérhetőségét felírjuk. Amint pontosan tudjuk, hogy mi az eljárás, ezt 
hirdetőtáblákon, Interneten közzé fogjuk tenni, illetve azt, aki bejelentette ki fogjuk erről 
értesíteni. A fakivágással kapcsolatosan, pedig ha a település teljes területe Nemzeti Park 
terület, akkor csak kivágási engedéllyel lehet kivágni és ezt a természetvédelmi hatóságnál 
kell kérvényezni 3000 Ft illetékbélyeggel. A címet pedig majd a hivatalban pontosan meg 
tudjuk mondani. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az észrevételeket pedig köszönjük. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van még valakinek kérdése? 
 
JOÓ FERENC: Egy olyan javaslattal élnék a képviselő-testület felé, hogy én is tapasztalom a 
saját bőrömön, hogy megy a huzavona a Rodostó út felújítása kátyúzása kapcsán. Nem tudjuk 
eldönteni, hogy szüret előtt vagy szüret után kerüljön sor a kátyúzásra, mert ugye az 
önkormányzat 3-400.000 Ft-tal támogatná, a többit pedig a lakosságtól szednék be. Azt 
tudnám javasolni az önkormányzat képviselő-testületének, hogy ahogy éltek a környező 
települések a vis maior pályázat lehetőségével, Badacsonytördemic településen is lehetne 
ezzel élni, mert nagyon sok pénzt tudnak adni az útfelújításokra. Nemesgulácson 3 év alatt kb. 
16 millió Ft-ot adtak, Káptalantóti most kapott, ha jól emlékszem 9 millió Ft-ot illetve 
Kisapáti is kapott 5 millió Ft-ot az idén. Ezeket a lehetőségeket szerintem érdemes lenne 
kihasználni, mert gyakorlatilag ingyen pénz. Köszönöm. 
 
PAPP JENŐNÉ: Azt szeretném megkérdezni, hogy a természetvédelmi területhez a 
vaddisznók hozzátartoznak? Éjszakánként vendégem van, és onnan tudom, hogy feltúr 
dolgokat. Mit lehet ezzel kapcsolatban csinálni? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A Nemzeti Park címére, Csopakra kellene írni levelet és ezt 
sérelmezni és akkor talán történik valami. Belterület, nem lehet vadászni. Néha 
megcsapdázzák őket, de nem elég hatékony. Valakinek van még kérdése? 
  
TÓTH CSABA: A szemétszállítással kapcsolatban, akik kirakják a szemetet, le kell 
fényképezni, jól látható képminőséggel el kell küldeni a tulajnak, fel kell szólítani.  
Következő 10.000 Ft, a harmadiknál már 30.000 Ft. Nem fogja kirakni többet. Ez már nagyon 
régóta probléma, ezt másként nem lehet megoldani. Szankcionálni kell! Ott van a közkuka, 
elviheti, elviheti, nem viszi el, kiteszi. Meg kell büntetni! Azt a pénzt, amiért elszállítják, 
fizesse ki. A másodiknál nem fogja kitenni. Volt egy rész, amit felolvastál alpolgármester úr, 
hogy valami adót vetett ki a képviselő-testület. Iparűzési adót hallottam, de úgy elhalkult a 
szavad. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az adónemeket felolvastam. Helyi adók. A képviselő-testület 
építményadót, telekadót, magánszemély kommunális adóját, idegenforgalmi adót és helyi 
iparűzési adót vezetett be. 
 
TÓTH CSABA: De ezek megvoltak nem? Akkor tulajdonképpen nem vezettetek be újat, csak 
felülvizsgáltátok? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezek az adók vannak. 
 
TÓTH CSABA: A költségvetéssel kapcsolatosan még annyit szeretnék elmondani, hogy idén 
nagyon elcsúsztak a költségvetés dolgok. Itt van például a Polgárőrség is. A Polgárőrség 
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kapott pénzt az önkormányzattól, amit tisztelettel megköszönünk, mert régen mindig kaptunk, 
már januárban, de legkésőbb februárban mindig megjelent a számlán, tudtuk, hogy miből 
gazdálkodunk. Az idén eljutottunk oda, nyertünk egy kis pályázatot, de a saját pénzen kell 
fönntartani, ha valamit vásárolni akarunk. November 29-e van mindjárt itt a december, de 
még hivatalos papírt nem kaptunk arról, hogy elutasítják a kérelmünket. Vagy netalántán 
megkapjuk a kért összeget. Négyszer adtam be kérelmet ebben az évben, négyszer. 
Novemberben, márciusban, márciusit még egyszer beadtam a nyárban, most pedig még egyet 
beadtunk, hogy mire szeretnénk költeni. Novemberben azt is beadtam, hogy mit végeztünk el, 
hány órát voltunk meg van róla a másolat. Azt tavaly november vagy december elején 
beadtuk. Tessék ennek utána nézni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Megnézem.  
 
TÓTH CSABA: Kicsúsztunk úgy 10 hónapra az időből. Lehet erre számítani, tudunk valamit 
csinálni belőle? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Módosult az egyesületek támogatása a korábbi évekhez képest, a 
képviselő-testület egy keretösszeget állapít meg a költségvetésben, és kérelemre ad 
támogatást. A korábbi években, a költségvetésben határozta meg a támogatás összegét 
egyesületenként a képviselő-testület. Be kell nyújtani a kérelmet és a testület dönt. 
 
TÓTH CSABA: Bocsásson meg, eddig is mindig így volt, elszámoltunk az elköltött pénzzel, 
és mindig beadtuk a következő évre. Ugyan ez történ tavaly november végén, december 
elején. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Meg fogom nézni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Elénk most került egy kérvény, múltkor. És akkor meg is 
szavaztuk. Ha most az a kérdés, hogy megkapja-e a Polgárőrség a kért pénzt, megkapja. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Határozat született, határozat van róla, hogy megkapja. 
November 21-én volt testületi ülés és ott került elénk. Ott döntöttünk róla, hogy megkapja. 
Tehát meg fog érkezni. 
 
TÓTH CSABA: Azért mondom, mert ez 10-11 hónap késés. Akkor most újra be kell adnom 
ebben az évben, hogy a következő évi…. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Először el kell számolni a támogatással. 
 
TÓTH CSABA: Nem tudok elszámolni, mivel nem kaptuk meg. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most számlára kerül, be kell vásárolni és le kell adni a 
számlát a hivatalban. Gyakorlatilag a kapott összegről, ha el van számolva, akkor lehet 
igényelni a további támogatást. Addig nem fogja megkapni az egyesület, amíg el nem számolt 
az előzővel, ez így működik. 
SOMLYÓ TIBOR: Az árok kérdésével kapcsolatosan annyit szeretnék elmondani, hogy amit 
én elmondtam, hogy szeretném, ha megcsináltatná az önkormányzat a teljes költségigénye 
50.000 Ft.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek még kérdése: 
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HORVÁTH ZOLTÁN: Szeretném megkérdezni, hogy a települési segély az kérvényre jár 
vagy alanyi jogon jár, az önkormányzat költségvetését terheli vagy más forrást? Megmondom, 
hogy miért. Sajnos több esetben hallottam idén, hogy sajnálatos halálesetek után a 
hozzátartozók hiába jöttek be többször is, nem volt, aki érdemben tudott volna velük 
foglalkozni. Arról nem kaptak értesítést, hogy mennyi azaz időintervallum, amíg beadják a 
kérelmüket. Magát az értesítést megkapta mindenki, hogy most már nem adhatja be, mert 
kifutott az időből. Szerintem ez nem túl szép dolog. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az önkormányzat szociális rendelete, jövedelemhatárhoz köti a 
temetési támogatásra való jogosultságot. A kérelmek azért lettek elutasítva, mert ezt a 
jövedelemhatárt meghaladta a kérelmező havi jövedelme, illetve késve nyújtották be. A 
halálesetet követő 30 napon belül kell benyújtani. 
 
HORVÁTH ZOLTÁN: Mind a két esetben az volt a probléma, hogy hiába voltak bent 
többször is, nem volt, aki érdemben tudott volna foglalkozni velük, sőt azt sem tudták 
megmondani, hogy kihez kell fordulni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez nem történhetett meg, mert a segélykérelmekhez nyomtatvány 
van, Gáspár Zita a nyomtatványokat oda tudja adni, ha megmondják, hogy milyen segélyt 
szeretnének kérni. Zita ilyen ügyben segíteni tud, és azt is meg tudja mondani, hogyha nincs a 
Bognár Andrea szociális ügyintéző, akkor hozzám kell fordulni. Azt gondolom, hogy nem 
valós ez a felvetés. 
 
TÓTH CSABA: Én csak javasolnám, hogyha helyben hal meg valaki, akkor ide kell bejönni a 
halotti anyakönyvi kivonatáért, ha máshol hal meg akkor természetesen oda. A halotti 
anyakönyvi kivonatot be kell hozni ide is, a Tördemici Polgármesteri Hivatalba, hogyha 
behozzuk és valakinek jár és adható, akkor azt úgy kellene venni, hogy hozza be a papírjait és 
automatikusan adjuk. Ne úgy legyen, hogy kicsúszunk egy hónap után, és aztán nem akarunk 
fizetni. Egy hónap nagyon hamar elmegy, az csak négy hétből áll. Holott akinek meghalt a 
hozzátartozója, minél előbb behozza, hogy sajnos meghalt a bátyám, meghalt az öcsém és 
hozza a kivonatot, vagy itt kéri. Akkor ne kikerülni, meg ki játszani, hogy ki kapjon, meg ne 
adjunk, hanem automatikusan, hacsak nem olyan nagyon jól áll, akkor nem adunk neki. De 
szerintem, aki itt lakik a faluban, nekik jár és nem olyan nagy összegről van szó, ha jól tudom. 
Szerintem azzal nem kéne sokat packázni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A jegyzőasszony az előbb nem említette, hogy ezek a 
problémák az idei évben jelentkeztek ténylegesen, ezért a képviselő-testület úgy döntött, hogy 
a szociális rendeletet mindenképpen felül kell vizsgálni és módosítani kell. Mivel ez a mai 
napon történt meg, így a javaslatokat megtárgyaltuk. Tehát ez annyira friss, hogy a 
közmeghallgatás előtt döntöttünk róla a testület. Így a szociális rendelet módosulni fog a 
temetkezéshez kapcsolódó része is. Úgy döntöttünk, hogy a rendeletben módosításként úgy 
fog bekerülni, hogy temetési segély egyrészt jár annak, aki tördemici lakos eltemettetéséről 
gondoskodik, automatikusan kap egy fix összeget. A másik pedig, ami támogatásként 
megmarad továbbra is, a jövedelemhez kapcsolódó. Így gyakorlatilag két címen kaphat 
automatikusan és jövedelemhez kapcsoltan. Aki nagyon rossz anyagi helyzetben van 
jövedelem szempontjából, az jelen pillanatban maximum 90.000 Ft-ra lesz jogosult. Mert ez 
szintén az öregségi nyugdíjhoz van kapcsolva. Igazából ezt az idén tapasztaltuk, így az idén 
hozzányúltunk a rendelethez. A mai napon egy javaslatot el is fogadtunk ezzel kapcsolatban. 
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TÓTH CSABA: Köszönjük! 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van valakinek további kérdése? 
 
HORVÁTH TIBOR: Jó estét kívánok, én azt hittem, hogy 18.00 órakor lesz. Pénzről van itt 
szó, nem tudom, hogy előtte mi volt itt a téma, de engem több dolog is érdekel, mindig arról 
van szó, hogy az adófizetők pénze. Az érdekelne engem, hogy a falunak mennyibe kerül a 
látogatóközpont éves szinten. Itt a faluújságban arról mindig szó van, hogy hány gombóc 
fagyit nyaltak el, de arról nincs szó, hogy mennyibe kerül a falunak ez az egész dolog. Megy a 
titkolózás, miért nem lehet megmondani a lakosságnak, hogy ez az egész dolog, hogy folyik, 
kihez tartozik, kiknek számolnak el, hogy van ez a pénzügyi dolog. Szeretném ezt tudni, hogy 
működik ez egyáltalán. Senki nem tud semmit, ha kérdezem a képviselőt, nem tudom, nem 
szavaztam meg, nem voltam ott meg ilyenek. Az a lényeg, hogy mibe kerül a falunak éves 
szinten a látogatóközpont? A másik dolog, ha egyszer összevontak bennünket Szigligettel, 
mert állítólag összevontak bennünket, ugye most nincs jegyző, mert közös jegyző van, az 
mennyibe kerül a falunak, hogy összevontak bennünket Szigligettel? És akkor miért maradt itt 
az apparátus? Ugyanúgy maradt az apparátus, ahogy volt, a jegyző kivételével. Most ez az 
apparátus arról szól, hogy engem a megfenyegetett a Joó Feri, ha nem vallom be, a nem 
tudom én mit. Ha kiváltottam a vállalkozást, mint nyugdíjas és nem vallom be, 500.000 Ft-ig 
megbüntetnek. Honnan tudjam, hogy azt be kell vallani? Előtte, amikor vállalkozó voltam 
akkor nem kellet bevallani, ezt letisztáztuk. Felhívhatott volna telefonon, hogy jelentsd be, 
hogy újból maszek lettél aztán kész, el van intézve. Második, megint jött egy levél, hogy ha 
nem vallom be a 2015-ös iparűzési adót, akkor megint megbüntet 500.000 Ft-ra. Most ez 
hogy van? Nem akarok személyekkel foglalkozni, maga az apparátus. Tíz éve eladtam a 
Lábdi ingatlant, hova jön az adó a Badacsony köz 4-be. Akkor kérdezem én, hogy miért 
kellett összevonni a Tördemicet Szigligettel. Erre szeretnék választ kapni, köszönöm szépen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: 2016 évben a Strandüzemeltető Kft-nek 13.940.000 Ft 
működési támogatást nyújtott az önkormányzat. 
 
HORVÁTH TIBOR: 2014-be? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem, 2016-ban. 
 
HORVÁTH TIBOR: 2016 ez az év, eddig. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: 13.940.000 Ft. 
 
HORVÁTH TIBOR: Költségvetésbe benne szerepel ez az kiadás? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Igen, hogyne. Különben honnan van a pénz. 
 
HORVÁTH TIBOR: Csak kérdezem, mert valaki bekalkulálta, hogy az a pénz honnan lesz 
előteremtve. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ez egy kötelező fenntartás, más lehetőség nincs. Három éves 
működtetést vállalt az önkormányzat, amikor a szerződés elkészült. 
 
HORVÁTH TIBOR: Ezt tudom Imre, sok mindent tudok. Miért nem lehet ezt leírni a 
faluújságba magyarul. Elmagyarázni mindenkinek, hogy gyerekek aláírtuk egy szerződést 
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beleugrottunk ebbe a dologba ennek ez a vonzata. Vállaljuk vagy nem vállaljuk. Megy a 
suspitolás, hogy ennyit kell fizetni vagy annyit kell fizetni. Miért nem lehet ezt magyarul 
leírni? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Most mondtam el Tibi. Hét fő van foglalkoztatva. 
 
HORVÁTH TIBOR: Miért nem írjátok le? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az újság nem az önkormányzaté, szerkesztését a Partszépítő 
Egyesület végzi. Annak van egy szerkesztő bizottsága, de most tudok neked ezekre a 
kérdésekre válaszolni. Hét fő van foglalkoztatva és ennyibe került az idei évben a Látogató- 
központ. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt nem tudjuk elmondani, hogy mennyibe fog kerülni… 
 
HORVÁTH TIBOR: Hát ez az ! 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt nem tudjuk elmondani, hogy mennyibe fog kerülni 
mivel a Látogatóközpontnak van bevétele is. 
 
HORVÁTH TIBOR: Milyen bevétele van, azt szeretném tudni! 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Összeget nem tudok mondani, jelen pillanatban. A 
látogatóközpont és a strand bevételt hoz és azt a bevételt teljes egészében visszaforgatják. Ha 
jó a nyár és hosszú a strandszezon, akkor több bevételt tudnak beszedni, és akkor kevesebbet 
kell az önkormányzatnak hozzátennie. Ha rosszabb lesz, akkor viszont többet kell. Számokat 
nem tudunk mondani, azt tudjuk megmondani, hogy az idei évben mennyit kellett hozzátenni. 
És három éves fenntartása van, az első fenntartási év jövő év februárjában jár le. 
 
HORVÁTH TIBOR: Igen, azt tudom. Miért nincs külön választva a strand és a 
látogatóközpont? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Két külön pályázat volt. Két pályázatról beszélünk. Az 
egyik a látogatóközpont pályázata volt ennek van egy három éves fenntartási időszaka. A 
másik pedig a strand a fejlesztése. A látogatóközpont kialakítása nagy segítséget nyújtott 
ahhoz, hogy ahogy most kinéz a strand. Teljesen mindegy, hogy most már mit mondunk, ez a 
pályázat be lett adva. Van egy szép strandja a településnek. Gyakorlatilag vállaltuk ezért ezt a 
három éves fenntartási időszakot. A kft. a látogatóközpont a bevételét kombinált jeggyel tudja 
biztosítani. Én azt tudom mondani, hogyha nem ugrik bele az önkormányzat annak idején 
ebbe a pályázatba, akkor nagy valószínűséggel azt tudja elérni, hogy a régi strand marad, és 
egy medertisztítás megvalósulhatott volna. Így viszont a két pályázattal együtt van parkoló 
kiépítve, van egy látogatóközpont, a strand épülete, a jegypénztár az épülete új. Van 
vizesblokk, amit lehet használni, van a kenuház, amivel plusz egy szolgáltatást tudtak 
bevezetni. Mi is tudjuk, hogy komoly probléma, mind a két szinten próbáljuk kigazdálkodni. 
Fix összeget csak mindig az éves beszámoló után tudunk mondani, hiszen a strandszezontól 
illetve a látogatóközpont látogatottsági számától függ, hogy mennyit kell az önkormányzatnak 
hozzátennie. Az idei évben akkor 14 millió Ft-ot. 
 
HORVÁTH TIBOR: Az apparátusról nem hallottam! 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: Jogszabályi rendelkezés alapján kellett a közös hivatalokat 
létrehozni, kétezer létszám alatt nem lehet önálló hivatal. Tördemic a Nemesgulács illetve 
Szigliget körjegyzőséghez csatlakozott, azzal a feltétellel, hogy az apparátus itt maradhasson 
meg, ezért maradt meg az apparátus és dolgozik. 
 
HORVÁTH TIBOR: Ebben azért nem vagyok biztos annyira. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én meg tudom, hogy dolgozik, nap, mint nap, látom, hogy dolgozik. 
Iparűzési adót nagyon régóta kell fizetni, aki vállalkozó ezt nagyon jól tudja. Azt mindig be 
kellett vallani, minden évben. Nincsen semmi változás. Hogy ha te újra vállalkozó lettél, 
tudnod kellett, hogy helyi iparűzési adót kell fizetni. Be kell vallani…. 
 
HORVÁTH TIBOR: Nem tudtam, hogy be kellet jelenteni, mert régen az APEH tovább adta.  
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, az APEH-hel nem voltunk kapcsolatban. Mindig is a 
vállalkozónak illetve a vállalkozásnak kellett bejelenteni az önkormányzathoz. Aki nem 
nyújtja be a bevallását az ilyen büntetésre számíthat. 
 
HORVÁTH TIBOR: Köszönöm szépen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek hozzászólása? Kérdése? 
 
HORVÁTH TIBOR: Még egyet szeretnék kérdezni. A falu mikor lesz egyszer kitakarítva? 
Úgy néz ki ez a falu, mikor a disznók bemennek valahova és ott hagynak mindent. Én egy-két 
helyen járok, pl. Zalában kis falukban olyan gyönyörűen meg vannak csinálva, hogy öröm 
bemenni. Tisztaság van, rend van. Nincsenek ilyen táblák, még az Ica néni idejében én 
csináltam azokat a táblákat, nem tudom, hogy elvitte a szél vagy mi lett vele. Meg lehet nézni, 
hogy hogyan néz ki mind a kettő. Sajnos az új a buszmegálló is tele van ragasztgatva, úgy néz 
ki, hogy katasztrófa, azzal is valamit kellene kezdeni, az a szép buszmegálló is tele van 
ragasztgatva. Mikor jut valakinek már eszébe, ha belép a faluba akár ezen a részen akár azon 
részen, meg lehet nézni, hogy néz ki ez a falu. Az első benyomás a legfontosabb. Az utca 
névtáblákról nem is beszélve. Egy-két utcanévtábla, ami még meg van 30 évvel ezelőtti én is 
raktam föl. Meg lehet nézni, hogy néz ki. Nem értem a képviselőknek ez nem bántja a 
szemét? A tüzép felől meg lehet nézni, hogy néz ki, a buszmegállónál meg lehet nézni, hogy 
néz ki. Valamikor a bolt melletti táblán volt a falu térképe, meg lehet nézni, hogy néz ki. Ha 
megyünk fel a Rodostó felé, meg lehet nézni, hogy néz ki az a tábla. Ez egy párezer forintos 
dolog lenne, de senki sem törődik vele. Nem tudom, a képviselőket ez nem zavarja? A 
Kövesdi Sanyi elmegy minden nap az ablakom alatt motorral, nem kívánom neki, hogy 
beleessen az árokba, de egyszer megérdemelnéd Sanyi, hogy beleessél. Húsz éve ott jársz 
keresztül és arra nem vagy képes, hogy 10.000 Ft-ot ráköltsetek arra, hogy vegyetek két 
gyűrűt, hogy azon az árkon keresztül lehessen menni. Nagyon sok biciklis átjön, ott mennek 
keresztül. Volt már arra eset, hogy arra jött egy férfi, és beleesett az árokba. Erre nem képes a 
Sanyi pedig mindig arra jár! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az egy illegális híd Tibi. 
 
HORVÁTH TIBOR: Akkor meg lesz büntetve aztán kész. Én szégyellem magam, amikor arra 
jönnek keresztül, hogy erre képes csak a falu? Csak erre képes? 
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: A táblákkal kapcsolatosan csak annyit, hogy jogos a 
felvetés, valószínűleg újra kellene azokat festeni, illetve javítani. Viszont szeretném 
hozzátenni, hogy a Jövőnkért Egyesület minden évben vállalja a virágosítást. Ők például a 
település bejáratánál levő tábláknál elhelyezik a virágokat, de folyamatosan azt tapasztalják, 
hogy például tavaly is elültették a muskátlikat a táblához és kilopják belőle a virágot. Az 
egyesület vállalta, hogy ezt gondozza, de mi is szoktunk oda vizet vinni. Ez lényegtelen ebből 
a szempontból. A lényeges az, hogy ők beültetik, és valaki kilopja onnan a virágot. Ezt csak 
úgy lehet megoldani, hogy ha folyamatosan pótoljuk. 
 
TÓTH CSABA: Ez nagy szegénység akkor. 
 
TÓTH SÁNDORNÉ lakó: Nem tudom megállni, hogy ehhez ne szólja hozzá. Hosszú éveken 
keresztül elmondtuk a közmeghallgatáson, hogy a Lábdi állomás előtt, ami van hirdetőtábla és 
a vállalkozók táblái vannak rajta, ígérték majd, hogy lefestik. Most azt látom, hogy a 
vállalkozók a táblái újak, viszont az alap tábla egy borzalom. Nem értem, hogy egy 
vállalkozó, hogy tudja a tábláját egy ilyen lepusztult táblára rátenni. 
 
HORVÁTH TIBOR: Ebben nagyon igazad van. Én csináltam annak idején az összes táblát. 
Az egyik táblát, amit én csináltam személyesen ide megfogta az előző vezetés, nem akarom 
mondani, hogy ki úgy is tudja mindenki, hogy miről van szó sajnos. Megfogta és kidobta a 
szemétbe. A vállalkozók így vannak megbecsülve Tördemicen. Új tábla volt itt a kereszt 
mellett, kivágták és kidobták a szemétbe. Ez volt a vállalkozók támogatása Tördemicen. 
 
PÁL LÁSZLÓ: Én is a táblával kapcsolatosan szeretnék hozzászólni. A kerítésünk előtt levő 
táblán térkép volt valamikor. A volt alpolgármester úrral vittük be anno az óvoda udvarára 
széthullva. Arra is én már kétszer írtam fel az utcaneveket, mert olyan volt, hogy nem lehetett 
elolvasni. Én ezt már két éve minden falugyűlésen elmondtam, hogy meg kellene csináltatni 
ezt a táblát, mert nálunk már szeméttelep lesz. Ott nincsen más, minthogy az eső lemossa a 
rengeteg plakátot, papírhulladékot. Ott vagyunk a falu közepén, és szeméttelepet csinálnak a 
táblából. Egymásra rátűzködik a plakátokat, mindenki tesz rá, az eső pedig lemossa, és ott van 
a szemét a kapum előtt. Vagy vegyék ki a táblát, vagy hozzák vissza a térképet, amit 
megcsináltak. Két éve ígérte a volt polgármester úr, hogy megcsinálják. Azt mondták már, 
hogy festik, de nem tudom, hogy hol van, de a kerete az már széthullott. A vas az meg van, 
kérném, hogy valami legyen. Vagy vegyék ki, aztán tüntessék el vagy kérem, csináljanak 
valamit. Nem hirdetőtáblát, térképet kérek. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Tibornak még szeretnék válaszolni a világítással kapcsolatos 
felvetésére. Most próbaüzemként a 71-es főútnál levő buszmegállóhoz 3 hónapra fel lett téve 
1 db napelemmel működő lámpa. Ha ezt a téli időszakot is tudja, a szűrt napfényben is 
üzemel, akkor lehet gondolkodni egy ilyen bővítésben. 
 
SOMLYÓ TIBOR: Jó. Addig is úgy gondolom, hogy ezt a létező lámpatestet célszerű lenne 
kicserélni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Azért mondom, mert van ilyen lehetőség is. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csak nem működik most rendesen, azt mondta a Tibor. Ott a 
lámpa, csak nem világít. 
 
SOMLYÓ TIBOR: Magát megmutatja, csak nem világítja be. 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: Azért mondom, hogy lámpa hiányban, ilyenben is lehet 
gondolkodni. Ilyen teszt üzemmódban három hónapig itt van. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azért vagyunk itt, hogy a problémákat megtárgyaljuk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek hozzászólása, javaslata, észrevétele? 
 
HORVÁTH TIBOR: Szerintem az észrevételről lehetne beszélni reggelig. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha nincs kérdés, akkor nagyon szépen megköszönöm 
mindenkinek, hogy megjelentek a közmeghallgatáson, az ülést bezárom.  
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 18.07 órakor bezárta. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 Szabó Imre        Lutár Mária 

alpolgármester         jegyző 
 

 
 
 
 
 


